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Zápis z 10. zasedání kolegia rektorky dne 13. ledna 2025 
 
Přítomni: 
Prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. – rektorka UK 
Prof. JUDr. Jan Kuklík, DrSc. – prorektor UK 
MUDr. Josef Fontana, Ph.D. – prorektor UK 
Mgr. et Mgr. Věra Jourová – prorektorka UK 
Prof. PhDr. Eva Voldřichová Beránková, Ph.D. – prorektorka UK 
Prof. RNDr. Tomáš Skopal, Ph.D. – prorektor UK 
Prof. PhDr. Ladislav Krištoufek, Ph.D. – prorektor UK 
Prof. RNDr. Markéta Martínková, Ph.D. – prorektorka UK 
Doc. MUDr. Jan Polák, Ph.D., MBA – prorektor UK 
Doc. RNDr. Martin Vlach, Ph.D. – prorektor UK 
Mgr. et Mgr. David Hurný – člen kolegia rektorky UK 
Ing. Lenka Henebergová – členka kolegia rektorky UK  
Prof. PhDr. Lenka Rovná, CSc. – členka kolegia rektorky UK  
Mgr. Jitka Baťková – výkonná ředitelka RUK 
JUDr. Ing. Josef Staša, CSc. – předseda AS UK 
Andrea Rashovska – členka kolegia rektorky UK 
Mgr. Martin Maňásek – kvestor UK 
Mgr. Petra Štanclová – kancléřka UK 
 
 

1. Informace o zveřejněném zápisu a kontrola úkolů z minulého zasedání 
kolegia rektorky 
 
Závěr: Kolegium rektorky vzalo informaci na vědomí. 
 

2. Report k akčnímu plánu UK – aktivita rozšíření využívání aliančního 
potenciálu 
(profesorka Rovná) 
 
Závěr: Kolegium rektorky projednalo předložený materiál a bere jej se souhlasem 
na vědomí. Na základě připomínek a debaty ukládá EC OVaV RUK v únoru 2025 
předložit data k vývoji evr. projektové a publikační činnosti ve 4EU+. 
 

3. Shrnutí projektu 4EU+ Micro-Credential Integration 
(Mgr. et Mgr. Hurný) 
 
Závěr: Kolegium rektorky vzalo na vědomí předložený materiál. 
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4. Stanovy Řídícího orgánu programu Charleston 
(prorektor Krištoufek) 
 
Závěr: Kolegium rektorky bere předložený materiál po doplnění na vědomí a 
doporučuje jej zveřejnit na webu UK v sekci Věda a výzkum, podsekci Platforma 
Postdoktoradů (stránky projektu Charleston). 
 

5. Standardy doktorských studijních programů Univerzity Karlovy – 
aktualizace stavu příprav 
(prorektor Krištoufek) 
 
Závěr: Kolegium rektorky projednalo s připomínkami daný materiál a schválilo 
harmonogram dalšího postupu. 
 

6. Vyhodnocení kontrolních zpráv k Institucionální akreditaci Univerzity 
Karlovy ze strany Národního akreditačního úřadu – přehledový materiál 
(prorektor Polák) 
 
Závěr: Kolegium rektorky bere informaci o vyhodnocení kontrolních zpráv k 
institucionální akreditaci na vědomí a souhlasí s předložením materiálu RKR a dále 
jeho sdílením s fakultami (s výjimkou příloh obsahujících osobní údaje  
konkrétních zaměstnanců). 
 

7. Dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi Společností 
MEPHARED – BAK & SYNER a Univerzitou Karlovou 
(kvestor Maňásek) 
 
Závěr: Kolegium rektorky projednalo záměr uzavřít dodatek č. 4 ke Smlouvě o dílo 
„MEPHARED 2 - druhá etapa Kampusu Univerzity Karlovy v Hradci Králové“ mezi 
Společností MEPHARED – BAK & SYNER a Univerzitou Karlovou. Kolegium 
rektorky doporučuje tento dodatek ke Smlouvě předložit k vyjádření 
Akademickému senátu UK a následně jej projednat ve Správní radě UK. 
 

8. KaM – Smlouva o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti s CETIN, a.s. – 
optický kabel u koleje Budeč 
(kvestor Maňásek) 
 
Závěr: Kolegium rektorky projednalo návrh smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 
služebnosti s CETIN, a.s. – optický kabel u koleje Budeč s kladným závěrem a 
doporučuje smlouvu předložit k projednání Akademickému senátu UK a Správní 
radě UK k vydání předchozího písemného souhlasu k uzavření smlouvy. 
 
 

9. Sdělení rektorky 
 

- info z Monitorovacího výboru Kampus Albertov s účastí zástupců MŠMT, PřF UK, 
MFF UK, 1. LF UK a RUK dne 8. 1. 2025 

- info z návštěvy lucemburského velvyslance na UK dne 7. 1. 2025, prioritní témata 
pro lucemburský výzkum HPC/kvantum/vesmír 
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- ve věci návrhu na Cenu Karla IV., probíhá příprava na svolání komise složené ze 
zástupců MHMP a UK  

- připravit podklad do Různého na KR dne 20. 1. 2025 k stavu příprav trvalého 
pietního místa na Palachově náměstí, zodp. pí. kancléřka, Ing. Henebergová 

- připravit přehled/shrnutí, jak postupujeme v příjímacím řízení do DSP s ohledem 
na prezenční a kombinovanou formu stejného doktorského SP do Různého na KR 
dne 20. 1. 2025, zodp. pror. Martínková 

- připomínka odevzdání návrhů strategických priorit pro SZ 2026–2030 do 15. 1. 
2025 

- avízo pozvání na tradiční pietu k uctění památky Jana Palacha dne 16. 1. 2025 od 
10,00 hod. na Husově dvorku zde v Karolinu 

 
 
10. Sdělení členů kolegia 

 
prorektorka Martínková 

- projednány změny ve složení komise pro udělení Bolzanovy ceny, za dohodnuté 
změny zodp. pror. Martínková 

- ve věci novely Příloha 2 Statutu, tento týden odejde žádost na fakulty týkající se 
nahlášení změn ve výších poplatků za studium v cizím jazyce, s termínem 
nahlášení do konce února 2025. Požadavky budou obsahem novely Přílohy č. 2 
Statutu UK účinné od začátku nadcházejícího akademického roku (2025/2026). 
Půjde tedy o tzv. „tradiční novelu P2S“, jejímž obsahem jsou změny ve výších 
poplatků za studium v cizím jazyce.  

- souběžně probíhá příprava druhé novely P2S reagující na změny provedené 
novelou zákona o vysokých školách s účinností až od AR 2026/2027 (spolu se 
Statutem UK). Souběžné přípravy dvou novel P2S je z důvodu toho, aby bylo 
fakultám umožněno snížení poplatků již od nadcházejícího akademického roku, 
včetně možnosti nevyměřovat poplatky v doktorských studijních programech 
(změna vyplývající z novely ZVŠ). Na setkání studijních proděkanů dne 20. 1. 2025 
pak budou fakulty informovány o této souběžné přípravě dvou novel P2S, 
termínech a souvisejících otázkách. 
 
prorektor Vlach 

- aktuální vývoj okolo plesu UK (a 1. LF UK a MFF UK), odeslány 2 dopisy dne 10. 1. 
2025 za RUK společně s 1. LF UK a také za MFF UK 

- ve věci používaných tubusů na diplomy na fakultách, příprava vypsání veřejné 
zakázky na rámcovou smlouvu vedoucí k sjednocení modrých a červených tubusů, 
zodp. Mgr. Baťková ve spolupráci s Odborem veřejných zakázek a OVV RUK 

- avízo veletrhu Gaudeamus Praha 2025 ve dnech 21. – 23. 1. 2025 v PVA Letňany za 
účasti všech 17 fakult UK 

- avízo Zimní univerziády 2025 ve dnech 13. – 23. 1. 2025 v italském Turíně, probíhá 
jednou za dva roky a jedná se o největší zimní sportovní studentská akci na světě, 
za UK se účastní 13 sportovců 

- ve věci partnerství s festivalem Jeden svět, jež bude probíhat ve dnech 12. 3. – 27. 
4. 2025, osloveny fakulty s prosbou o zveřejnění festivalových pozvánek a vyvěšení 
plakátů a nabídkou promítání filmů 
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- ve věci smluvních změn u Vědavýzkum.cz, nové podmínky budou zaslány na 
fakulty s dotazem, zda mají zájem a následně dle odezvy z fakult se přijme postoj 
za UK, bude projednáno na AVUni 

- probíhá příprava Memoranda s MD ČR (vesmír) 
 
Ing. Henebergová 

- info týkající se probíhající certifikace Healthy Campus, prvních 20 kritérií 
zaslaných do online platformy bylo hodnoceno odborníky FISU a bylo bez 
připomínek schváleno, 4 kritéria byla vyhodnocena jako příklady dobré praxe, 
které se budou sdíleny veřejně se zapojenými univerzitami, ale také s těmi, které se 
chtějí do certifikace zapojit, dalších 20 zpracovaných kritérií za UK bude 
předloženo na KR v lednu; následně zpracujeme 3x 20 kritérií v období únor-
květen 2025 

- info o zapojení do programu Multisport na 2. LF UK  
- UK obdržela prostřednictvím Coimbra Group návrh finální verze tzv. Durhamské 

Deklarace a konstatuje, že obsah deklarace není v rozporu se Strategií udržitelného 
rozvoje ani se Strategickým záměrem UK, Závěr. KR souhlasí s podpisem deklarace 
 
prorektorka Voldřichová Beránková 

- avízo Coimbra Group Climate Symposium ve dnech 24.–26. 3. 2025 v Durhamu, za 
UK se účastní paní prorektorka jakožto členka Executive Board a Ing. Henebergová 
jakožto panelistka 

- info ze setkání s honorárním konzulem Sultanátu Omán v ČR, zájem ománské 
strany o dvouměsíční postgraduální kurz, řeší PřF UK s možností pokrytí 
prostřednictvím microcertifikátu 

- v rámci ICU-UAAT projektu od února 2025 přijede na FF UK nový lektor 
mandarínštiny z National Chengchi University plně placený tchajwanskou stranou  

- do Rady stipendia Václava Havla nastoupil nový člen doc. JUDr. Jakub Tomšej, Ph.D. 
z PF UK, bude řešit spolupráci s Duolingo apod. 

- podán na MZV projekt Rozvoj výuky, výzkumu a mezinárodní spolupráce s Oles 
Honchar Dnipro National University dne 3. 1. 2025  

- proběhla návštěva Centra zahraniční spolupráce MUNI v Brně 
- avízo akce „Kontaktní seminář pro referenty Erasmu+“, ve dnech 7.–10. 4. 2025 v 

Marrákeši s cílem podpořit spolupráci univerzit z ČR s institucemi z Maroka v 
rámci programu Erasmus+, za vedení UK se zúčastní pan pror. Polák 

- avízo semináře 4EU+ pro centrální koordinátory Erasmu+ na téma Zlepšení 
podpory pro studenty vracející se z programu Erasmus+: Strategie a osvědčené 
postupy ve dnech 16.–17. 1. 2025 na University of Geneva 

- avízo dnešního setkání se zahraničními velvyslanci v ČR od 17,00 hod. ve 
Vlasteneckém sále Karolina 
 
profesorka Rovná 

- v prostorách stálého zastoupení Polska při EU v Bruselu se bude konat v rámci 
předsednictví v Radě EU workshop pro delegace členských zemí zaměřený na 
koncept European Degree dne 16. 1. 2025, za UK se účastní Mgr. Matoušek 
 
prorektor Fontana 

- dne 7. 1. 2025 byl rozeslán paním děkankám a pánům děkanům a panu řediteli 
CERGE dopis paní rektorky s žádostí o součinnost ve věci vyhodnocení kritéria 
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„dvojjazyčné prostředí a hodnocení zaměstnanců“ v souvislosti s přípravou návrhu 
rozpisu příspěvků a dotací na Univerzitě Karlově pro rok 2025, termín pro 
zaslání/potvrzení údajů ze strany součástí je 31. 1. 2025. 

- po projednání s děkany lékařských fakult UK bylo dne 10. 1. 2025 na MŠMT 
odesláno stanovisko ve věci zapojení Univerzity Karlovy do programu na podporu 
vzdělávání v nelékařských zdravotnických studijních programech na veřejných 
vysokých školách (společně s paní rektorkou a panem kvestorem) 

- na základě realizované úspory v projektu „Zelené dovednosti na UK“ byla díky nižší 
vysoutěžené částce na energetický audit ušetřena částka 8,5 mil. Kč. Tuto částku 
lze využít pouze pro již zapojené fakulty/součásti a pouze na způsobilé výdaje 
projektu. O využití bude rozhodnuto KR po předložení návrhů ze strany 
zapojených F/S a po ověření způsobilosti ze strany OPP RUK. Tato informace byla 
vedení F/S předána na zasedání RKR konaném dne 13. 1. 2025. Vzhledem k 
nutnosti podat žádost o příspěvek na rok 2025 je prosba o zaslání informace o 
případném zájmu (včetně konkrétní specifikace – návrh příslušných 
položek/výdajů) ze strany F/S do 20. 1. 2025 na email npogd@ruk.cuni.cz. OPP 
RUK je k dispozici pro případné konzultace. 

- ve výzvě OP JAK č. 02_23_025 Společenské a humanitní vědy: člověk a lidstvo v 
globálních výzvách současnosti (SHUV) došlo k navýšení alokace ze 2 na 2,5 mld. 
Kč. Díky tomu došlo k podpoření projektu Filozofické fakulty UK. U druhého 
projektu UK, u něhož byly také podány námitky, jsme obdrželi informaci, že 
podané námitky budou vypořádány v prodloužené lhůtě 60 kalendářních dnů, tj. 
do 10. 2. 2025. 

- dne 13. 1. 2025 byl/bude na fakulty vypraven dopis informující o přípravě 
projektu do výzvy OP JAK č. 02_24_037 „Návraty“. Jedním z důležitých bodů bude 
realizace dotazníkového šetření ve věci zájmu o aktivity, resp. pro analýzu 
potřebnosti pro projektovou žádost, které bude nutné vyplnit v termínu do konce 
ledna 2025. Příslušné avízo/informace k přípravě projektu bylo poskytnuto na 
setkání proděkanů a proděkanek s gescí za oblast rozvoje a návazném setkání 
fakultních projektových útvarů, které se konaly 17. 12. 2024. 

- informace ze setkání s vedením fakult realizujících investiční akci Kampus 
Albertov – Biocentrum (PřF, 1. LF a MFF UK), které se konalo 8. 1. 2025 (společně s 
paní rektorkou a panem kvestorem) 

- informace k realizaci vybraných velkých investičních akcí, zejména Multifunkční 
budově 2. LF UK (společně s panem kvestorem) 
 
prorektor Krištoufek 

- probíhají předběžné tržní konzultace ke CRIS, přihlásil se Elsevier, Clarivate a PCG 
Academia a v následujících dvou týdnech proběhnou jednání s OVaV, OVZ a ÚVT 
UK, a OPP RUK s pror. Fontanou, poté proběhne buď nové PTK kolo, nebo se začne 
pracovat na vyhlášení veřejné zakázky 

- avízo setkání s úspěšnými držiteli ERC a Primus v rámci „Primus Day“ dne 13. 3. 
2025 ve Vlasteneckém sále Karolina, probíhá příprava nového kola soutěže 
PRIMUS, práce na zefektivnění systému práce komisí 

- REFRESH: Koncept práce s hodnotiteli evropských Rámcových programů. 
Modelace strukturovaného systému podpory a spolupráce se zkušenými 
hodnotiteli, který zajistí efektivní sdílení jejich know-how a podpoří další rozvoj 
projektových aktivit univerzity 
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- avízo tradičních návštěv zástupců OVaV RUK s panem prorektorem Krištoufkem na 
všech fakultách a součástech v období leden–březen 2025 

- pan prorektor Krištoufek byl jmenován pro sekci Social Sciences do Odborného 
poradního orgánu (OPO) pro hodnocení MŠMT VŠ25+, OPO má dohlížet na MEPy 
(Mezinárodní evaluační panely) jednotlivých VŠ a zaručit srovnatelnost výsledků 
mezi obory a VŠ, předsedá ředitel Mgr. V. Tomášek z MŠMT 

- info z jednání managementu CUIP dne 7. 1. 2025, bude stanoven termín zasedání 
Dozorčí komise 

- k hodnocení MŠMT VŠ25+, proběhlo úvodní jednání s dr. Zvánovcem ohledně 
spolupráce na přípravě zprávy za M4 a M5, připravuje se harmonogram prací 
 
prorektorka Jourová 

- avízo účasti na konferenci zaměřenou na protivlivovou bezpečnost dne 20. 1. 2025 
v Amsterdamu 
 
 

Zapsala: Mgr. Petra Jelínková 
Schválila: prof. MUDr. Milena Králíčková, Ph.D. 
 
 

Příští kolegium rektorky se uskuteční v pondělí 20. ledna 2025 od 12,00 hod. 
ve Velké zasedací síni Karolina  

 


